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“Azért vagyunk a világon, hogy valahol otthon legyünk benne.” Tamási Áron

A Képviselõ-testület 2008. április 24. napján tartotta soros 
ülését, ahol az alábbi döntések születtek: A Képviselõ-testület a 
lejárt határidejû határozatok végrehajtásáról és a két ülés között 
történt fontosabb eseményekrõl szóló beszámolót jóváhagyta. 
A szennyvíz beruházásról szóló napirend során a Képviselõ-
testület megállapította, hogy a beruházás megvalósításhoz 
szükséges forrás rendelkezésre áll, csak az elvégzett munkák 
kerültek kifizetésre. A fõvállalkozó a további munkavégzésre 
felszólításra kerül, amennyiben képtelen a fõvállalkozói 
szerzõdés teljesítésére, akkor a Képviselõ-testület egy új 
közbeszerzési eljárást követõen más fõvállalkozóval fogja 
elvégeztetni a munkát. 
A Képviselõ-testületnek beszámoltak a település egészségügyi 
ellátásáról a háziorvosok, a fogorvos és a védõnõ. A 
beszámolókat a Képviselõ-testület elfogadta. 
A Képviselõ-testület az önkormányzat 2007. évi 
gazdálkodásának zárszámadásáról szóló rendeletét megalkotta. 
A 2007. évi költségvetés teljesítésének bevételi fõösszege 
631.186 eFt, a kiadási fõösszege 626.469 eFt. a pénzmaradvány 
1.668 eFt. 
A könyvvizsgáló a 2007. évi éves egyszerûsített beszámoló 
könyvvizsgálatát elvégezte, és azt hitelesítõ záradékkal látta el. 
A szociális bizottság és a polgármester beszámolt az átruházott 
szociális és gyermekvédelmi hatáskörök gyakorlásáról.

2007. évi kimutatása Szociális Bizottság és a polgármester 
beszámolójához az átruházott szociális és gyermekvédelmi 

hatáskörök gyakorlásáról

Az önkormányzat gyermekjóléti és gyermekvédelmi 
feladatainak ellátásáról beszámolt a jegyzõi gyámhatóság illetve 
a gyermekjóléti szolgálat. A beszámolót a Képviselõ-testület 
elfogadta. 
A Képviselõ-testület módosította a szociális igazgatásról és a 
szociális ellátásokról szóló rendeletét, melyben a temetési 
segély mértékét a mindenkori öregségi nyugdíj legkisebb 
összegének 50 %-ára emelte meg. 
A Képviselõ-testület tájékoztatást kapott a március 9-i 
népszavazás helyi eredményérõl, mely az újság elõzõ számában 
található. 
A Képviselõ-testület 2 köröstarcsai kérelmezõ részére lakáscélú 
támogatást állapított meg 100-100 eFt összegben. 
A Képviselõ-testület, mint árhatóság egyetértett a Békés Megyei 
Vízmûvek Zrt. 2008. évi vízterhelési díj meghatározásának 
módszerével, és a díj összegével.
A Képviselõ-testület a bejelentéseknél tárgyalta a XVII. MAMf 
megrendezésének lehetõségeit. Errõl külön cikk szól. 
A Képviselõ-testület jóváhagyta a Szabó Károly Mûvelõdési 
Ház és Könyvtár beiskolázási tervét. 
A Képviselõ-testület támogatta a  Napköziotthonos Óvoda 
pályázatá t ,  melyet  a  Békés  Megye Közokta tás i  
Közalapítványhoz, vissza nem térítendõ támogatásra, 
környezeti nevelésre  célja kirándulás  és könyvtári állomány 
bõvítésre nyújt be. A pályázatokhoz a felajánlott saját erõ és az 
eljárási díj összesen 175.000.- Ft. 
A Képviselõ-testület megbízta a polgármestert, hogy rendelje 
meg a kitüntetettek emléktáblájának elkészítését, melyet a 
mûvelõdési házban állítanak fel. 
A Képviselõ-testület a óvodai beiratkozások után úgy döntött, 
hogy nem von össze délutáni óvodai csoportot. 
A Képviselõ-testület jóváhagyta az Alapszolgáltatási Központ 
nappali ellátásának,  házi segítségnyújtásának, szociális 
étkeztetésének és gyermekjóléti szolgáltatásának új szakmai 
programját, és az Alapszolgáltatási Központ Szervezeti és 
Mûködési Szabályzatát. 
A Képviselõ-testület döntött, hogy pályázatot nyújt be a 
kistérségi közlekedés szolgáltatások fejlesztésére igénybe 
vehetõ támogatásra. A javasolt 9 személy szállítására alkalmas 
gépjármû helyett egy 17 személy szállítására alkalmas gépjármû 
pályázatáról döntöttek. 
A Képviselõ-testület a Körösi Vízgazdálkodási Társulat (5700 
Gyula Munkácsy M. u. 19.) megkeresésére a társulat 
küldöttgyûlésébe az önkormányzat képviseletével Széplaki 
Zoltán képviselõt bízta meg. A Képviselõ-testület javasolta, 
hogy Köröstarcsa község külterületén földtulajdonnal 
rendelkezõ társulati tagok érdekeinek képviseletét Bokor Sándor 
és Puskás László küldöttként lássa el. 
Smiri László képviselõ két havi tiszteletdíját a Szabó Károly 
Mûvelõdési Ház és Könyvtár számára szakmai, kulturális, 
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Mûvelõdési Ház és Könyvtár számára szakmai, kulturális, 
továbbképzési célokra, egy havi tiszteletdíját a kitüntetettek 
emléktáblájának készítésére ajánlotta fel. 
Széplaki Zoltán képviselõ egy havi tiszteletdíját a kitüntetettek 
emléktáblájának készítésére, egy havi tiszteletdíját a Községi 
Sportkör kézilabda szakosztálya részére ajánlotta fel. 
Schupkégel Ádám bizottsági tag egy havi tiszteletdíját a 
kitüntetettek emléktáblájának készítésére ajánlotta fel. 
Bácskay Tamás alpolgármester két havi tiszteletdíját a Diáksport 
Egyesület, két havi tiszteletdíját a Községi Sportkör, további két 
havi tiszteletdíját az Ovisokért Alapítvány javára ajánlotta fel. 
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Anyakönyvi hírek
Eltávoztak közülünk: 

Kukurugya László 1947 Köröstarcsa
Török Sándor Mihály 1950 Köröstarcsa

Házasságot kötött
Váradi Antal - Mezõberény Szász Éva  Köröstarcsa

Békés megye lakosságának jelentõs 
hányada dolgozott a rendszerváltás elõtt az 
azóta megszûnt termelõ szövetkezetekben. 
Az egykor eredményesen mûködõ 
szövetkezetek felszámolása számos egykori 
termelõszövetkezet i  tagot  ér intet t  
hátrányosan, akik nem kapták meg az õket 
megilletõ termelõszövetkezeti vagyonrészt. 
A kialakult helyzet és az ily módon 

károsultak további lehetõségeivel kapcsolatban kérdést intéztem 
Gráf József földmûvelésügyi és vidékfejlesztési miniszter 
úrhoz, amelyben példaként a 90-es évek elején felszámolt 
bélmegyeri termelõszövetkezet példáját említettem meg.
Gráf József válaszából kiderül, hogy az 1992-es szövetkezeti 
átmeneti törvény elõtt felszámolt termelõ szövetkezetek 
gyakorlatilag semmiféle támogatásra nem számíthatnak, hiszen 
mint felszámolás alatt állók, nem minõsültek mûködõ 
szövetkezetnek. Ez azt eredményezte, hogy ezen esetekben nem 
volt lefolytatható a vagyonnevesítés, hiszen a felszámolók 
elsõsorban a hitelezõk kifizetését tekintették elsõdleges 
feladatuknak, majd csak a megmaradt vagyont osztották fel a 
tagok között. A Miniszter Úr elismerte, hogy mind a mai napig 
nincs adatuk arra vonatkozóan, hogy hány egykori szövetkezeti 
tagot érint hátrányosan a termelõ szövetkezetek ilyen módon 
történt felszámolása. 
Meggyõzõdésem, hogy Békés megye lemaradásához jelentõsen 
hozzájárult a termelõszövetkezeti vagyon szinte követhetetlen 
szétszórása. Az ekkor károsult dolgozók, mint a felszámolás 
egyértelmû vesztesi, mind a mai napig nem juthatnak hozzá az 
õket megilletõ vagyonrészhez. Megengedhetetlennek és 
elkeserítõnek tartom, hogy ezen emberek ügyét 16 éve 
megoldatlan problémaként görgeti maga elõtt az agrártárca.

Erdõs Norbert
országgyûlési képviselõ FIDESZ

Nagy László országgyûlési képviselõ a 2008. április 28-i 
p a r l a m e n t i  ü l é s n a p o n  „ M u n k a e r õ  h i á n y  é s  
munkanélküliség egyidõben” címmel azonnali kérdést 
intézet a Szociális és Munkaügyi Minisztérium 
államtitkárához. 
Nagy László kérdésben a munkaerõ-piac területi 
egyenlõtlenségére, valamint az álláskeresõk mobilitásának 
ösztönzésére hívta fel a szaktárca figyelmét.
„Meglátásom szerint meg kell teremteni az álláskeresõk és a 
tartósan munka nélkül élõk számára azt a lehetõséget, hogy 
ösztönzõ intézkedések által lehetõséget kapjanak arra, hogy 
olyan térségekben tudjanak munkát vállalni, ahol 
munkaerõhiány van, és nem feltétlenül ott, amely ugyan közel 
van a lakóhelyükhöz, de nincs megfelelõ mennyiségû 
munkalehetõség. Ehhez természetesen elengedhetetlenül 
fontos, hogy a szak- és felnõttképzés rendszerét a munkaerõpiac 
igényeihez igazítsuk, s ugyanakkor az is fontos, hogy a 
mobilitást megfelelõen tudjuk ösztönözni Magyarországon is.”
A Szociális és Munkaügyi Minisztérium államtitkára: Simon 
Gábor válaszában kiemelte, hogy a rendszerváltást követõen 
magyar gazdaság modernizációja, átalakítása azt eredményezte, 
hogy megváltozott a munkaerõ képzettsége iránti igény: egyre 
kevésbé az alacsony képzettséggel, az alacsony tudásszinttel és 
egyre inkább a szakképzettséggel, szakmai ismerettel, magasabb 
tudással rendelkezõ munkavállalók tudnak a munkaerõpiacon 
elhelyezkedni. Az államtitkár válaszában szólt a kialakult 
helyzet megoldásáról is: „Ha már detektáltuk a problémát, akkor 
érdemes az eszközökrõl és a megoldásról is beszélni. Részben 

ORSZÁGGYÛLÉSI KÉPVISELÕK 
TÁJÉKOZTATÓJA
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A gyerekek nagyon élvezték a kocsikázást, minden járókelõnek 
boldogan integettek.
Nem akarták, hogy vége legyen, egyre csak azt mondogatták, 
hogy menjünk még.
Nagyon jól éreztük magunkat!
Köszönjünk Tóth Antinak a nagyszerû kirándulást, 
mindnyájunknak nagy élmény volt!

Együtt a szülõkkel

Egyforintos akció:Óvodánkban februártól meghirdettük az 1,2, 
forintosok gyûjtését gyereknapra. Szorgalmasan gyûltek a 
pénzérmék az erre a célra kitett dobozokban. Több helyszín is 
bekapcsolódott az akciónkba, ahonnan kiló számra kaptuk az 
aprópénzt. A gyûjtés egészen augusztus 1-ig folytatódik, így 
addig ki lehet forgatni a régen elfeledett kabátzsebeket és 
fiókokat. Idáig összesen 46000.- forint gyûlt össze, amibõl a 
gyermekeknek megrendezzük a gyereknapot sütivel és sok 
meglepetéssel.
Az SzMK segítsége: Minden nagyobb rendezvényünkhöz 
segítséget kértünk a Szülõi Szervezettõl. A segítség nagyon 
sokrétû, így szendvicskészítés, sütemény-fánk-gofri és 
palacsinta sütés, büfében árulás, dekoráció készítés, szállítás, 
székek, padok rakása és színpadállítás stb. A lelkes szülõk 
segítõkész munkája nyomán közel 150000,- forint bevételhez 
jutottunk.
Papírgyûjtés: Tavasszal ismét gyûjtöttük a papírt, mint oly 
sokszor az elmúlt években. Egy hét alatt hegynyi papír gyûlt 
össze a konténerben aminek az ára 29000,- forint volt.

E z ú t o n  s z e r e t n é m  m e g k ö s z ö n n i  a  f e l s o r o l t  
tevékenységekhez nyújtott segítséget és az ebbõl befolyt 
összeget a magam a kollégáim és a gyerekek nevében, amit 
részben már fel is használtunk, illetve a közeljövõben kívánunk 
felhasználni a csoportszobák otthonossá tételéhez, játékok és 
eszközök vásárlásához!

Forró Antalné
Óvodavezetõ helyettes

Tavaszi forduló

Május közepére a szivacslabda csapatunk meghívást kapott 
Újkígyósra, ahol a környezõ iskolák csapatai mérhették össze 
tudásukat. Mind a lányok, mind a fiúk lázasan készülõdtek a 
délutáni mérkõzésekre. A téli bajnoki fordulók után igazi 
kihívásnak számított ez a nap, hiszen megláthattuk, hogy 
mennyit fejlõdött a csapatunk. Az elsõ megnyert mérkõzés után a 
csapat tagjai még lelkesebben küzdöttek a pályán, hiszen bíztak 
abban, hogy a mai nap a várva-várt érem is meg lesz. Az 
eredményhirdetést nagy izgalom elõzte meg. És íme: a kislányok 
szivacslabda csapata arany érmet kapott. 
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„Ha már detektáltuk a problémát, akkor érdemes az eszközökrõl 
és a megoldásról is beszélni. Részben ilyennek tekinthetõ a 
felnõttképzés fejlesztése, a felnõttképzés és a szakképzés 
összehangolása, és mindennek egy kimenetalapú szabályozása, 
azaz a munkaerõpiac valós elvárásai szerinti szakmacsoportok, 
szakmatípusok képzése, mégpedig olyan minõségben, ami 
képessé teszi az adott munkavállalót arra, hogy a 
munkaerõpiacon el tudjon helyezkedni. Ez az egyik 
legfontosabb dolog. Éppen ezért a szakképzés rendszerének az 
átalakításánál ezt figyelembe vettük, erre kiemelt hangsúlyt 
helyeztünk. 
A másik út - és ez az "Út a munkához" programban is benne van - 
egy olyan rugalmas szakképzési rendszer kialakítása, amely 
gyakorlatorientált, ahol a gazdaság szereplõinek az elvárása 
szerint, a gazdasági kamarákkal összhangban formálódik a 
képzés.”

Nagy László országgyûlési 
k é p v i s e l õ  h a s o n l ó  
t á r g y k ö r b e n :  
munkanélküliség, azon belül 
a romák munkaerõpiaci 
helyzetérõl a közelmúltban 
folytatott megbeszélést az 
E U  e l n ö k i  t i s z t é t  
k ö z e l j ö v õ b e n  b e t ö l t õ  
Franciaország munkaügyi 

miniszterével Xavier Bertrand-nal és Christine Boutin lakásügyi 
és vidékfejlesztési miniszterrel. Az eszmecserén tárgyaltak a 
munkaidõ kérdésérõl, és az Európai Üzemi Tanács 
létrehozásáról szóló irányelv felülvizsgálatáról, valamint a 
romák gazdasági, szociális és társadalmi helyzetének javítását 
szolgáló Európai Roma Stratégia megalkotásáról.

Nagy László
országgyûlési képviselõ MSZP

Április 18-án, pénteken a Katica csoport „Állat nézõ” túrára 
indult.
Izgatottan figyeltük az idõjárást, hogy el ne mossa az esõ a várva 
várt kirándulást.
A napocska ránk mosolygott reggel és indulhattunk is. Tóth 
Antiékhoz mentünk a Bajcsy útra. Nagyon kedvesen fogadtak 
bennünket a feleségével. Megnéztük a lovakat, birkákat, 
disznókat. Anti beszélt a gyerekeknek az állatokról, arról hogy 
hogyan eteti, gondozza õket. Megsimogathattuk a 
kisbárányokat. Állat nézés után felszálltunk a lovas kocsira és 
körbe kocsikáztuk az egész falut. Anti javaslatára 
kikocsikáztunk még „Tréziába”, ahol megnéztünk egy nemrég 
született kiscsikót. Még nem volt neve, így gyorsan elneveztük 
Szellõnek.

INTÉZMÉNYI HÍREK
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/Dallam: Debrecenbe kéne menni…/

/Dallam:Hull a pelyhes…/

Szegedi Katalin tanító néni

Lelkesedésünk állandó
Tavaszi nagytakarítás

Ismét pályázati lehetõséget olvastunk a Békés Megyei 
Hírlapban. Nem volt kétséges, hogy a Télapóról készített rajzok 
és a közösen elkészített karácsonyi angyalfüzér után 27 fõs 3.-os 
osztályommal most a környezetünkért is össze fogunk fogni.
Mindig van lelkes szülõi segítség a feladatok megszervezésében 
és a munka koordinálásában. Ismét felizzott a „forró drót”.
Gyakran kirándulunk a tanulókkal, mi is szeretünk tiszta 
környezetbe menni. Úgy gondoltuk, most a mi településünkön 
próbálunk szebbé tenni egy kirándulók és helyiek által is 
gyakran látogatott részt magunk és mások örömére.
A megelõzõ napok idõjárása leszûkítette a lehetõségeinket, de 
mi nem adtuk fel. Kerestünk és találtunk olyan területet, amely 
az esõ után is rendbe hozható. 
Lelkesen készültünk. Volt, aki kesztyûket, volt, aki zsákokat 
szerzett a szemét összeszedéséhez. Ki szerszámot hozott, ki 
dolgos kezeket segítõk személyében. Néhányan virágmagot, 
többen virághagymát, mások pedig hajtásokat, facsemetét egy 
közös zöldterület kialakításához. Az operatõr is munkába állt 
Bakó apuka személyében.
Serényen folyt a munka, teltek a szemeteszsákok, csomóba 
kerültek a növényi hulladékok. Sûrûn fordult a talicska, 
táncoltak a gereblyék. Mindenki tette a dolgát fáradhatatlanul és 
kitartóan. Nemsokára tiszta lett a terület, elegyengettük a felszínt 
s hozzákezdtünk a mi parkunk kialakításához. Ekkor már nem 
mindenki fért a munkaterülethez, de kicsit odébb is a dologról 
folyt a szó illetve az ének.
Hasznosan és kellemesen töltöttünk el a levegõn szorgos 
munkával egy délutánt, bõ 3 órát. Saját elhatározásból néhány új 

A fiúk sem szégyenkezhettek õk a bronz érmet tudhatták 
magukénak.  A legtöbb gólt lövõ játékos is közülünk került ki a 
3. osztályos Virág Kitti személyében. 
Minden játékosnak gratulálunk, és további érmeket kívánunk!
A szivacslabda edzõi

Zelk Zoltán versmondó verseny

A költészet napja tiszteletére az idén is megrendeztük a 
hagyományos versmondó versenyünket az alsó tagozaton. A 
jelentkezõ tanulóknak kötelezõ versként egy Zelk Zoltán verset 
kellett megtanulniuk, és szabadon választottként egy számukra 
kedves verset. A diákok megmérettetésére évfolyamonként 
került sor.  Minden osztályból sok gyermek jelentkezett, 
jobbnál-jobb versekkel. Nehéz volt a zsûri dolga, hiszen a 
legjobban szereplõ tanulókat a területi versmondó versenyre 
küldtük tovább Vésztõre. Míg a kisebbek az izgalomtól 
kipirosodva, kisebb hibák vétésével szerepeltek, addig a 
nagyobbakat már igazi élmény volt hallgatni. Az 
eredményhirdetést nagy izgalom elõzte meg. 
A gyõztesek a helyezések sorrendjében:
1.oszt: Földesi László, Kardos Alexandra, Hajdú Bence
2. oszt: Szegedi Zita, Kopányi Boglárka, Boldizsár Dóra
3. oszt: Garzó Ádám, Ábel Dóra, Tóth Kinga
4.oszt: Szegedi Dóra, Nyíri Olga, Jánovszki Regina, Horváth 
Viktória
A Vésztõi versenyen is szépen szerepeltek tanulóink, hírét 
vitték iskolánknak. Itt helyezést csak Szegedi Zita ért el, aki a 
korosztályában a 3. helyett szerezte meg.
Minden résztvevõnek még egyszer gratulálunk!

Tanító nénik

„Menjünk el oda!”

Gyakran hallom ezt a mondatot tanítási órán egy-egy tananyag 
megismerésénél. Lehetõségeinket, ha lehet, kihasználjuk. Így 
Budapest nevezetességeirõl olvasva rögtön tervbe vettem a 
fõváros élményszerû felfedezését is. Lelkes szülõkkel, volt és 
leendõ kollegával valamint 29 tanulóval-tanítványaimmal, azok 
testvéreivel és állandó útitársainkkal- indultam Budapestre 2008 
04. 19-én vonattal. Ez a közlekedési eszköz kimondottan 
megfelelõ útközben közös játékra, fantáziadús menük alkotására 
s régi dallamok alapján a nap eseményeinek rögzítésére. Általa 
kis tudósítók születtek, álljon itt az õ beszámolójuk errõl a napról 
dalukban:

2008. május

Elindultunk Budapestre,
A csoporttal nézelõdve.
Imax moziban is voltunk,
a filmben is benne jártunk.

Rengeteget metrózgattunk,
mozgó lépcsõn is utaztunk.
Villamosra is felszálltunk,
a Parlamentben is jártunk.

Hajókázni nagyon jó volt,
hullámzott a víz alattunk.
Senki sem esett a vízbe,
megdicsértek minket érte.

Gyalogoltunk Pesten egy jót,
Gerbeudban is vásároltunk.
Mindenki kóstolt fagylaltot,
210 forintért kaptuk.

Keletiben várakozva,
fáradt lábakkal sétálva.
Bámultuk a nagy kijelzõt,
mire a vonat is eljött.

Végre fönt vagyunk már rajta,
kabinokat is foglalva.
Nagyon sokan rosszalkodunk,
hamarosan haza jutunk.

Budapestre utaztunk,
hajnalban indult a vonatunk.
Réka majdnem elkésett,
de végül idõben feléledt.

Rémes menüt kreáltunk,
tõle majdnem rókáztunk.
Valóra váltani nem fogjuk,
nem fenjük rá a fogunk.

Moziba menni tök jó volt,
ott a kép is 3D volt.
A cápa majdnem megevett,
a vízben sok plankton 

A Parlamentben õrség állt,
Laci bácsi ott várt ránk.
Láttuk a jogart, a koronát,
István kardját, s az 
országalmát.

Hajónk nagyon lassú volt,
mégsem unatkoztunk ott.
Frici kissé mégis unta,
nem is volt az úton nyugta.

A vonatunk elkésett,
a társaság fáradt lett.
Hull a pelyhes fehér hó,
értünk jött a Télapó.



 növénnyel is gazdagítottuk a területet.
Bizakodunk benne, hogy munkánk megbecsülésre és netán 
követõkre talál.
Köszönjük a segítségét Zolnai Évának, Mieczynszky anyukának
Várhalmi apukának és Török apukának.
Ezúton is szeretnénk megköszönni Aknai Lászlónak és Török 
Lajosnak, hogy munkájával támogatta részvételünket a 
pályázaton.
Szegedi Katalin tanító néni

VII. Hal Napok
Köröstarcsa 2007. július 18-19.

A Képviselõ-testület 2008. április 24-én megtartott testületi 
ülésén a nyári nagy rendezvénnyel kapcsolatban az a döntés 
született, hogy 2007-ben Köröstarcsán falunapot rendezünk.
Az egyáltalán nem könnyû döntést a bizottsági és a testületi 
üléseken lefolytatott vitát követõen hozták meg a képviselõk.
A MAMF megrendezéséhez több érdeklõdõ partnerrel folytak 
tárgyalások. Két érdeklõdõ szakmai segítséget tudott volna 
biztosítani, anyagilag nem kívánt hozzájárulni a fesztivál 
megrendezéséhez. Ebben az esetben csak az ártéri 
koncertszínpadot üzemeltettük volna. A korábbi partnerünkkel a 
Képviselõ-testület nem kíván tovább együtt dolgozni. A 
negyedik lehetõségünk, hogy falunapot rendezünk a ligetben. 
Hosszas egyeztetés, vita után a testület ezt a lehetõséget 
választotta. Ez a döntés nem azt jelenti, hogy a MAMF-nak 
örökre „befellegzett”. A képviselõk, a falu vezetése, az 
intézmény nyitott minden kezdeményezésre, amely lehetõvé 
teszi a fesztivál megrendezését. Azzal azonban tisztában kell 
lenni, hogy ehhez több millió forintra van szükség. Nem az 
ötleteknek, jó elképzeléseknek vagyunk híján, hanem pénznek. 
A vállalkozással együttmûködve igen sikeres éveket tudhatunk 
magunk mögött. A jövõben hasonló nagy formátumú tõkeerõs 
partnerre van szükség ahhoz, hogy több színpados, több napos, 
nívós fesztivált rendezhessünk Köröstarcsán. A MINI-MAMF 
ötletét azért vetette el a döntéshozók többsége, mert az csak 
legfeljebb nyomokban emlékeztetne a megszokott, elvárt 
MAMF-ra. 
Az idei rendezvényen a fõ hangsúly a gasztronómiára helyezzük.
Természetesen készülünk kiállítással, fõzõversennyel, fogadjuk 
a település vendégeit, a kispályás foci sem marad el, a 
gyerekeket szüleikkel együtt várjuk kézmûves foglalkozásra, 
természetesen nagy gondot fektetünk a színpadi programokra és 
a záró tûzijáték is a tervek között szerepel.
A helyi vállalkozókkal folyik az egyeztetés a rendezvényhez 
való kapcsolódás, együttmûködés módjáról.
SKE

Megújult a Köröstarcsai Református 
Templom

Eljött végre a várva várt nap: 2008. május 4-én a du. 15 órakor 
kezdõdõ istentiszteleten Dr. Bölcskei Gusztáv, a Tiszántúli 
Református Egyházkerület Püspöke, aki a Magyarországi 
Református Egyház Zsinatának elnöke is, felszentelte  a 2007. 
augusztus 20-án viharkárt szenvedett és mostanra helyreállított, 
valamint kívül-belül megújult templomunkat. Már hetek óta 
nagy izgalomba tartotta az egyházközség híveit és elsõsorban 
vezetõit ez a közelgõ esemény. 
A felfokozott érzelem  nem csak az ünnepi esemény 
elõkészületei, az érkezõ jeles vendég személye miatt, hanem 
amiatt is indokolt volt, mert a templom felújításának munkálatai 
az utolsó hét különösen megfeszített  tempója mellett is épp 
hogy befejezõdtek. A felújítási munkálatokat a Tiszántúli 
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Református Egyházkerület vállalta fel, Dr. Bölcskei Gusztáv 
püspök képviseletében, Vári Attila egyházkerületi építész 
vezetése mellett. A kivitelezõ személyét illetõen a választásuk 
Varga Zoltán gyomai vállalkozó személyére esett. A költségek 
megközelítik a 20.000.000,-Ft-ot. Ebbõl az összegbõl 
10.800.000,-t a Generali Providencia Biztosító kártérítésként  
fizetett a Köröstarcsai Református Egyházközségnek, melyet 
hiánytalanul  átutaltunk az Egyházkerület pénztárába. 

Az egyházközséghez fõként a lakosság részérõl,  
elszármazottaktól, vagy azoktól, akik bárhol is élnek és akár 
különösebb kötõdés nélkül is segíteni próbáltak, 1.090.000,-Ft 
adomány érkezett a felújítás céljára. Ebbõl 900.000,- Ft-ot az 
Egyházkerület által felvállaltatott munkálatok finanszírozására 
továbbadtuk, 190.000,-Ft-ot pedig ott fel nem vállaltatott plusz 
munkálatok helyi kifizetésére fordítottuk. A többi 8.000.000,-t 
meghaladó költséget az Egyházkerület ingatlanjáradékunk 
terhére kölcsön formájában fizette ki. A járadék az egyetlen 
külsõ forrásból / tehát nem helyben a lakosság által befizetett/ 
érkezõ bevétele az egyházközségnek. Közel 10 éve kaptuk ezt, s 
eddig is mindig döntõ többségében beruházások céljára 
fordítottuk. A Templom 12 évvel ezelõtti tatarozásakor ez még 
nem létezett. De a padfûtés 1998-99-ben, a toronyóra javítása, a 
harangok mágneses tekercseléssel történõ mozgatása 
programóra vezérlésével, tisztán ebbõl a pénzbõl készült. A 
ravatalozó 85 % -ban ebbõl valósulhatott meg. A csárdaszállás 
iskoláért kapott kárpótlási összeget is az arra érkezõ 
céladományokon túl  is meg kellett toldani egy év járadékkal 
ahhoz, hogy az ott épült templom költségeit kifizethessük. Az 
utóbbi három év  építkezéssel telt el az egyház életében, s közben  
közegyházi kötelezettségeinkben is  hátralékok keletkeztek. A 
számláink összege  mint mindenki másnak  egyre emelkednek, a 
befizetések pedig csökkennek. Már az évi rendes mûködéshez is 
valamely részében szükség lett volna  a járadékra, amelyik most 
2 és fél, három évre a kölcsön törlesztésére fordítódik. Ha nem is 
reménytelen, de anyagi helyzetünket tekintve nagyon nehéz 
éveknek tekintünk elébe. Mindezt csak azért teszem közzé, hogy 
azt a sok szóbeszédet, miszerint „ van azoknak pénzük”, 
komolyabban és felelõsségteljesebben gondolkodók számára 
kiigazítsam és hiteles tájékoztatást adjak. Mindez semmit sem 
von le abból az örvendetes ténybõl, hogy ráfért már a felújítás a 
templomunkra, s most egy jó ideig szebb, mint valaha vagy 
legalább olyan szép, mint fénykorában. Ha ránk lett volna bízva, 
akkor biztosan szerényebb és igényességében is olcsóbb 
megoldásokkal hoztuk volna helyre a templomot, hogy ne 
kelljen ennyire belemélyedni  a kölcsönökbe. De talán azért volt 
a vihar, azért volt, hogy mások intézkedtek kicsit „felettünk”, 
hogy minden ilyen szép legyen, mint amilyen most. Az Isten nem 
csak hagyta lerombolódni a templomunk tetejét, hanem 
gondoskodott arról is, hogy felépüljön. „ Megsebez de be is 
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kötöz”. Ahogy  a Püspök Úr mondta templomszentelõ 
beszédjében :” Isten nagyobb mint a vihar, mint a nyomorúság, 
mint a betegség, mint a gondjaink, mint a kérdéseink... 
”Nagyobb, mert meg tudja azokat oldani, le tudja azokat 
gyõzni...
S  végül megragadom az alkalmat, hogy itt köszönjem meg  
mindazoknak, akik magát a templom fejújítását adományokkal 
segítették, s azokét  is, akik áldozatot hoztak azért, hogy ezt az 
örvendetes eseményt  méltó módon, megterített asztal  mellett 
ünnepelhettük meg. Megköszönöm azoknak, akik 
adományaikkal segítettek a vacsora költségeinek elõteremtését. 
Fülöp Károlynak és Gyõri Laci bácsinak és a sok szorgalmas 
segítkezõ, elsõsorban asszonyoknak, de férfiaknak is a 
munkáját. Ezen az elsõsorban templomszentelésre szánt napon 
megemlékezhettünk azonban  még az  édesanyákról is, ha csak 
néhány perc erejéig is. Nagyon kedves, szép, színvonalas kis 
elõadást hallhattunk a gyermekektõl. Megköszönöm felkészítõ 
tanáraiknak, Szegedi Katalin és Szabóné Uhrmann Zsuzsanna 
tanárnõknek a segítségét is. 
Most már csak az kellene, hogy legyünk többen, akik ebbe a 
szépen megújult templomba bemegyünk. Hiszem egy templom 
csak akkor él, ha az emberek nem csak kívülrõl, hanem belülrõl 
látják, ha járnak oda. - Püspökünk szavai szerint.

Bátori Lászlóné
református lelkész 

CIVIL SZERVEZETEK
A Nagycsaládos Egyesület életébõl.

2008. február 22-én tartottuk éves közgyûlésünket.
MÁV. Különvonattal kirándultunk:
Február 23-án  a Tropicáriumba.
Március 29-én Tatára utaztunk, ahol megnéztük a várat és az 
Öreg tó partján is sétáltunk.
Április 12-én Hollókõ várát látogattuk meg. Gyönyörû szép 
dolgokat láttunk. A falu a világörökség része,  szépen 
felújított kis parasztházakban megismerkedhettünk a Matyó 
és a Felvidéki népviselettel, népi foglalkozásokkal és a vár 
legendájával. Gyönyörû tavaszi napsütésben jó hangulatban 
töltöttük el ezt a szép napot.
Mindhárom kiránduláson a jó szervezés a MÁV 
utazásszervezõk munkáját dícséri. Nekünk ez nagyon jó 
lehetõség.
Az e civil program keretében ingyenes számítástechnikai 
képzésen vettünk részt április 1-2-án, valamint 17-18-án az 
iskolában. Köszönjük a lehetõséget.
Április 19-én Budapesten voltunk a NOE Közgyûlésén, ahol 
Krizsán Istvánné Piroska oklevél kitüntetést kapott az 
egyesületben végzett körzetvezetõi munkájáért.
Április 26-án az édesanyákat ünnepeltük, hangulatos szép 
mûsorral és vacsorával a Szabó Károly Mûvelõdési Házban. 
Tagjainkból álló összeszokott kis csapat készítette a finom 
pörköltet, pogácsát. Pártolótagunk sütötte tombolára a 
tortákat. Vendégeinktõl is sok értékes tombolatárgyat 

kaptunk, melyet köszönünk.
E z ú t o n  s z e r e t n é m  
m e g k ö s z ö n n i  m i n d e n  
segítõnek a munkáját.
Következõ kirándulásunk 
május 17-én lesz Budapestre a 
Vidámparkba és az Állatkertbe, 
m e l y r e  v á r u n k  m i n d e n  
jelentkezõt.

Róbert Lászlóné

MÚLTUNK-
        JELENÜNK- 
                       JÖVÕNK

Népi ételek

A népi táplálkozásban a tavasz beköszönte változást hozott, 
elõtérbe kerültek a zöldségfélék és a friss húsok fogyasztása.
A kiskertekben megtermelt zöldségfélék közül a saláta és a 
karalábé valamint a sóska a legelsõk között szerepelnek.
Három könnyû és vitaminban gazdag étel receptje 
következik, ahogy Köröstarcsán készítették.

Saláta leves
Három fej salátát megmosunk és leveleire szedünk. Forró 
sós vízbe feltesszük fõni, közben két kanál lisztet egy 
tányérban, egy doboz tejföllel elhabarunk, a saláta lével 
felengedjük, amikor megfõtt a saláta a levest behabarjuk 
vele. Ecettel ízesítjük és felforraljuk. A levest melegen és 
hidegen is lehet fogyasztani, ízlés szerint kenyérrel is.

Tavaszi karalábé leves
A leveshez három fej karalábét kis kockákra összvágunk. 
Egy kanál zsírban pároljuk, 
majd egy kanál  l isz t te l  
meghintjük, megkevergetjük, 
h ideg  v í zze l  f e lön t j ük .  
Í z e s í t é s ü l  m e g s ó z z u k ,  
paprikázzuk és egy csokor 
petrezselyemzöldet teszünk 
bele. Amikor a karalábé már 
majdnem megfõ t t ,  ap ró  
eperlevél tésztát szórunk bele, 
lefedjük és állni hagyjuk amig a tészta megpuhul.

Sóska fõzelék
Az igazán népi ételhez a gátoldalban szedett vad sóskát 
ajánlom! A megtisztított kb. 1 kg sóskát laska tészta 
szélességûre felaprítjuk. Kevés forró sós vízbe feltessük 
fõni. Közben egy fél vajat felolvasztunk és két púpus 
evõkanál lisztet világos barnára pirítunk benne. Kevés hideg 

vízzel felengedjük és három 
evõkanál tejföllel simára 
kavarjuk és hozzáadjuk a 
megfõtt sóskához.
A fõzeléket cukorral ízesítjük.
Mellé bundáskenyeret vagy 
tükörtojást tálalunk.
Jó étvágyat kívánok!

Végh Judit etnográfus
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